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ماجرای فوتبال ایران و عربســتان در این روزها بهتر که نشــده، هیچ؛ وارد فاز 
جدیدتری نیز شده است. پیش از این اهالی فوتبال و جامعه امیدوار بودند وزارت 
امور خارجه که تبحر خود را نشان داده در این زمینه وارد شود اما سخنگوی این 

وزارتخانه امروز چهارچوب حرکتی ظریف و دوستانش را مشخص کرد.

حضور ظریف در اردوی تیم ملی
اردیبهشــت ماه 93  بود که حضو وزیر امور خارجه کشورمان در اردوی تیم ملی 
فوتبال، آن هم در بحبوحه مذاکرات سرنوشــت ساز هســته ای در وین، برای 
بســیاری از مردم شــگفت آور بود. ظریف در صفحه شــخصی خود در این باره 
نوشــت: »امروز بعد از جلسه 3ســاعت و نیمه صبح با خانم اشتون، فرصتی به 
دســت آمد تا همزمان با ادامه مذاکرات در سطح معاونین، سری به اردوی تیم 
ملی در 120 کیلومتری وین بزنم و ســام رییس محترم جمهور و هیئت دولت 
و حمایــت همه مردم از این دلاوران افتخارآفریــن را به آنها اباغ کنم. فرصتی 
استثنایی برای من بود و محبت همه آنها بی نظیر. به امید موفقیت های بیشتر.«

ضعف دیپلماسی فوتبال
شهاب الدین عزیزی خادم عضو هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال پیش از این در 
خصوص حل مشــکل فوتبال ایران و عرستان گفت: ما ازبکستان را به عنوان 
زمین بی طرف پیشــنهاد نداده ایم. واقعیت این است که باید در فضایی به دور از 
جو زدگی و هیجان در این زمینه تصمیم گیری کنیم. حتی قرار است کارگروهی 
تشکیل شود تا تعامل سازنده ای را بین مســئولان فدراسیون فوتبال، سازمان 
لیگ و باشگاه ها برقرار کنند تا در نهایت تصمیم جمعی گرفته شود. وی افزود: 
من فکر می کنم در ائتاف منطقه ای عربستان با چند کشور عربی در این زمینه، 
بدبینی نهفته است که این بدبینی واگرایی را در برخواهد داشت. ما باید تصمیمی 
بگیریم که بر مبنای عقانیت باشد، ضمن اینکه جایگاه ملی ما نیز حفظ شده 
و منافع باشــگاه ها در نظر گرفته شود. عزیزی خادم در خصوص اینکه کاندیدا 
شدن شیخ ســلمان برای ریاست فیفا و اینکه وی به ســود کشورهای عربی به 
ویژه در مناقشــه ای که بین فدراســیون های فوتبال ایران و عربستان به وجود 
آمده است، عمل خواهد کرد، گفت: ما نتوانستیم از پتانسیلی که در دیپلماسی 
خود داریم استفاده کنیم. شــما نگاه کنید در حال حاضر دو نفر از کاندیداهای 
ریاست فیفا از کشــورهای عربی هســتند که این موضوع لابی قدرتمند آنها را 
نشان می دهد. وی تصریح کرد: در بحث مسائل هسته ای همه دیدند که وزیر 
امور خارجه و تیم او در حوزه دیپلماســی افتخاری فرامنطقه ای کســب کردند 
که این موضوع قدرت دیپلماســی را نشــان می دهد، اما ما در فوتبال و به ویژه 
در مناقشه اخیر دیپلماسی قوی نداشــتیم. مصطفی هاشمی طبا در گفت وگو 
با خبرنگار ورزشی خبرگزاری تســنیم در خصوص اینکه AFC اعام کرده دو 
کشور ایران و عربستان تا 25 اســفند وقت دارند مشکات شان را حل کنند در 
غیر این صورت بازی های نمایندگان این کشــورها در لیگ قهرمانان آســیا در 
زمین بی طرف برگزار خواهد شــد، اظهار داشــت: وقتی رئیس کنفدراســیون 
فوتبال آسیا، بحرینی و عرب اســت، نمی توان انتظاری غیر از این داشت. اگر 
چه رابطه خوبی بین دو کشــور عربستان و بحرین وجود ندارد اما به هر حال هر 
دو طرف عرب هستند. وی افزود: شرایط طوری است که باید بپذیریم معادلات 
سیاسی بین ایران و عربستان در مسائل ورزشی بین دو کشور هم ورود پیدا کرده 
است. همه هم  و  غم اهالی ورزش این بوده که مسائل سیاسی وارد ورزش نشود 

اما اکنون این اتفاق رخ داده و باید بپذیریم اختافات بین ایران و عربســتان به 
مسائل ورزشی کشیده شده است. رئیس پیشین سازمان تربیت بدنی یادآور شد: 
سال هاســت که ایران و آمریکا با یکدیگر مشکل دارند اما همواره دیده شده که 
تیم های ورزشی دو کشور به کشورهای مقابل سفر کرده اند و مشکل خاصی هم 
بوجود نیامده اما عربســتانی ها سیاست را در ورزش دخالت دادند. هاشمی طبا 
تاکید کرد: عربستانی ها خیلی هزینه کردند تا »برجام« بین  ایران و 1+5 عملی 
نشود و وقتی به هدف خود نرسیدند و برجام در حال اجرا شدن است، رو به چنین 
کارهایی آورده اند. وی در واکنش به این ســوال که آیــا تصمیم اخیر AFC به 
ضرر نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آســیا خواهد بود و به چه شــکل باید به 
این تصمیم اعتراض کرد، گفت: فکر نمی کنــم بازی در زمین بی طرف خیلی 
به ضرر باشــگاه های ایرانی باشد اما از نظر دیپلماسی ورزشی این تصمیم، یک 
شکست برای ما محسوب می شود. تیم های ایرانی در بازی های خارج از خانه 
به مراتب بهتر نتیجه گرفته اند و بــه عقیده من بهترین اعتراض به این تصمیم 

AFC شکست دادن تیم های عربستانی در زمین فوتبال است

پاسخ وزارت امور خارجه
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در پاســخ به این سئوال که نظر شما 
راجع به جنگ روانی سعودی ها در فضای فوتبال چیست، به خبرنگار ورزشی 
ایلنا اینگونه پاسخ داد: اینکه عربستان ادعا می کند ایران ناامن است ادعای 
گزافی اســت. آدم به آدم هم شــهادت می دهند که این یک ادعای سیاسی 
و مبتنی بر سیاســت تنش آفرینی اســت که عربســتان آن را دنبال می کند. 
جابری انصاری در پاســخ به این ســئوال کــه واکنش وزارت امــور خارجه به 
چنین ادعاهایی چیســت، خاطرنشــان کرد: در این زمینه موضع ما بســیار 
روشن است؛ کشور ما کشوری با ثبات و دارای امنیت است و این حرف گزاف 
به هیچ وجــه قابلیت انطباق با وضعیت جمهوری اســامی ایــران را ندارد. 

وی همچنین در واکنش به ادعای فدراســیون فوتبــال مبنی بر اینکه وزارت 
امور خارجه می تواند در زمینه حل مناقشــه میان ایران و عربستان به فوتبال 
کمک کند نیز اینگونه واکنش نشــان داد: در مورد ادعای فدراسیون فوتبال 
و آقای کفاشــیان قوانین بین المللی حاکم بر فدراسیون های ورزشی  و البته 
رویه های موجود در این زمینه بر جدا بودن امر ورزش از سیاســت تاکید دارد. 
سیاستی که عربستان ســعودی پیگیری می کند و اقداماتی که در این مدت 
اخیر انجام داده به طور آشــکار نقض این رویه های ورزشــی و قوانین ناظر بر 
فعالیت های ورزشــی اســت که البته این قوانین جزو خطوط قرمز ورزش در 
میادین بین المللی ورزش محسوب می شود. اختاط سیاست و مسائل ورزشی 
در دستور کار عربســتانی ها قرار گرفته است در حالی که این دو موضوع باید 
از یکدیگر تفکیک شــوند. وی ادامه داد: انتقاد اساسی به اقدامات و مواضع 
عربستان سعودی وارد است که نقض صریح قوانین بین المللی ناظر به ورزش 
را در این زمینه دنبال کرده اند. موضع ما به عنوان جمهوری اسامی ایران در 
قبال ادعاهای گزاف عربستان سعودی در زمینه ناامنی و مسائل سیاسی که 
در خصوص کشــورمان مطرح می کنند آشکار اســت اما معتقدیم که مسائل 
ورزشی باید از طریق سازوکارهای ورزشی و با مراعات قوانین بین المللی حاکم 
بر ورزش پیگیری و حل شود و در این زمینه هم نهادهای ورزشی ایران طرف 
اصلی هســتند که می بایست مســائل را دنبال کنند. آیا وزارت امور خارجه در 
این زمینه از سوی فدراسیون فوتبال طرف مشورت قرار گرفته است؟ جابری 
انصاری در پاسخ به این ســئوال گفت: فدراسیون فوتبال از ما مشورت هایی 
گرفته و بدیهی اســت که ما به عنوان یک نهاد حاکمیتی طرف مشــورت قرار 
بگیریم. ما نظرات کارشناســانه و مشــورتی خودمان را اعام کردیم و اعام 
می کنیم اما تصمیم گیری در زمینه امور ورزشــی مربوط به نهادهای ورزشی 
است و ما به هیچ وجه منطق عقیم عربستان سعودی در زمینه در هم آمیختن 

مســائل سیاسی با ورزش را قبول نداریم و در آن مسیر حرکت نمی کنیم.

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

 
دیدار تیم های فوتبال نفت 
تهران و الجیش قطر بعد از 
ظهر سه شنبه در ورزشگاه 
آزادی تهران به مصاف هم 
 رفتند.که این دیدار با نتیجه
2 بر صفر به سود نماینده قطر 
به پایان رسید.

تیتر دو

بازاریاب را به جلسه بردند 
کی روش را نه

مدیر فنــی تیم ملی فوتبال بزرگســالان ایران از اتخاذ 
تصمیماتی مهم بدلیل حذف ناگهانی حضور خودش و 
سرمربی تیم ملی در جلسه با دبیر کل یوفا و نامزد ریاست 
فیفا خبر داد. افشــین پیروانی  درباره جلســات برگزار 
شده با جیانی اینفانتینو دبیرکل یوفا و علت عدم حضور 
کارلوس کی روش گفت: همانطور که آقای اینفانتینو 
نیز اعام داشــته اند ایشــان و آقای کی روش ارتباط 
دیرینه، نزدیک و دوستی 25 ساله ای با یگدیگر دارند 
و صراحتا می بایست اعام کنم سفر آقای اینفانتینو به 
عنوان دبیرکل یوفا و نامزد اصلی انتخابات ریاست فیفا 
بواسطه ارتباطاتی بوده که آقای کی روش با ایشان داشته 
اند اما جای تعجب دارد که بنده به عنوان مدیر فنی تیم 
ملی و آقای کی روش به عنوان سرمربی تیم ملی به ناگاه 
از حضور در چنین جلسه ای حذف می شویم. پیروانی 
ادامه داد: واقعا جای ســوال و تعجب دارد که چرا بنده 
و آقای کیروش نباید انجا باشــیم. چطور می شود که 
ارتباطات کی روش در سفر آقای اینفانتینو به ایران موثر 
بوده ولی به ناگاه مدیر و سرمربی تیم از حصور در جلسه 
حذف می شوند و از آن سو پزشک، مهندس و بازاریاب 
در جلسه شرکت می کنند و آدمهایی که نقش چندانی در 
معادلات فوتبال نداشته و حضورشان در جلسه هم نمی 
تواند کمک چندانی به فوتبال ما کند درنشست حضور 
می یابند. پیروانی تصریح کرد: بهتر نبود مشــکات و 
چالش های واقعی فوتبال ایران با حضور مدیر و سرمربی 
تیم ملی در چنین نشســتی بیان شود؟ مگر عیر از این 
است که بنده و آقای کی روش خاک خورده فوتبال و از 
جنس فوتبال هستیم؟ چطور می شود مدیر و سرمربی 
تیم ملی نباید در جلسه باشند؟ تصور نمی کنید حضور 
فردی همچون کی روش به عنوان یک مربی شناخته 
شده و بین المللی که از اعتبار بالایی در فوتبال جهان 
برخوردار است می توانست به نفع فوتبال ما تمام شود؟ 
آیا حصور آقای کی روش در این نشست بواسطه دوستی 
25 ساله  با آقای اینفانتینو به نفع فوتبال ما تمام شود؟ 
مدیر تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان کرد: به نطر شما 
آقای اینفانتینو در پی عدم حضور کی روش در این جلسه 
چه تصور و برداشتی می کنند؟ مگر می شود جلسه ای 
در کمپ تیم ملی برگزار شــود اما مدیرفنی و سرمربی 
تیم ملی بزرگسالان جصور نداشته اما افراد غیر مرتبط 

حضور داشته باشند. 

ادامه تعقیب و کنترل قضایی 
کریم بنزما

کریم بنزما که متهم به دخالت در باج خواهی از هم تیمی 
خود در تیم ملی فرانسه "متیو والبوئنا"شده، فعا تحت 
کنترل پلیش فرانسه قرار دارد و حق همراهی تیم ملی 
کشورش را نیز ندارد. بنزما به همین منظور تاکنون دو 
بار دادگاهی شده که آخرین بارش 2 هفته پیش بود. ماه 
گذشته فدراسیون فوتبال فرانسه اعام کرد که بنزما و 
والبوئنا تا روشن شدن تکلیف این پرونده، اجازه همراهی 
تیم ملی را نخواهند داشت که این مساله، واکنش های 
متفاوتی را در میان جماعت فوتبالی فرانســه به دنبال 
داشت. هفته گذشته RTL گزارش داد که قاضی پرونده 
از دادستانی درخواست کرده تا برای بنزما دستور حذف 
کنترل قضایی صادر شود و این بدین معنا بود که ستاره 
رئال قادر خواهد بود بار دیگر تیم ملی فرانسه را همراهی 
کند.  با این حال امروز لوپاریزین به نقل از یک منبع معتبر 
قضایی ادعا کرد که پس از مواجهه حضوری سه متهم 
این پرونده در روز دوشنبه، قاضی پرونده تصمیم گرفته تا 
کنترل قضایی کریم بنزما همچنان ادامه داشته باشد تا 
بدین ترتیب سرنوشت بنزما چند ماه مانده به یورو 2016 

همچنان در هاله ای از ابهام قرار داشته باشد.
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کنترل قضایی کریم بنزما همچنان ادامه داشته باشد تا 
بدین ترتیب سرنوشت بنزما چند ماه مانده به یورو 2016 

همچنان در هاله ای از ابهام قرار داشته باشد.

بهترین مربی لیگ برتر از 
نگاه الکس فرگوسن

یکی از مسئولان باشگاه تاتنهام فاش ساخته است که 
سر الکس فرگوســن در گفتگویی خصوصی با وی از 
مائوریسیو پوچتینو به عنوان بهترین مربی حال حاضر 
لیگ برتر یاد کرده اســت. پوچتینــو پس از یک فصل 
حضور موفق روی نیمکت ساوتهمپتون، فصل گذشته 
مربی تاتنهام شد و توانست این تیم را در جمع 6 تیم اول 
جدول قرار دهد اما عملکرد او در فصل جاری بســیار 
بهتر از فصل قبل بوده و تاتنهام با مربیگری پوچتینو هم 
اکنون پشت سر لسترسیتی در جایگاه دوم قرار دارد. از 
این مربی همراه با مورینیو به عنوان جدی ترین گزینه 
های جانشینی فان خال در منچستریونایتد نام برده می 
شود.  یکی از مسئولان باشگاه تاتنهام در همین رابطه 
بــه پادکســت THE SPURTS SHOW گفت:" 
می خواهم رازی را به شــما بگویم. 6 هفته پیش کنار 
فرگوسن نشسته بودم. او به من گفت شما در حال حاضر 

بهترین مربی لیگ برتر)پوچتینو( را در اختیار دارید.

مصاحبه خیالی با نکو
جواد نکونام می گوید به عنوان بازیکنی که سالها در فوتبال اروپا بازی کرده می داند 
که هیچ وقت ســطح لیگ قطر به ســطح لیگهای اروپایی نمی رسد. سایت رسمی 

لیگ ستارگان قطر گفتگویی را به نقل از کاپیتان سابق تیم ملی ایران منتشر 
کرده و در بخشــی از آن به نقل از نکونام نوشته که سطح لیگ قطر 

همپای لیگ های اروپایی اســت. نکونام با رد این مصاحبه اظهار 
کرد: برایم عجیب اســت که چطور چنیــن مصاحبه ای را در این 
سایت به نقل از من منتشر کرده اند. من برای کارهای شخصی ام 

بــه تهران آمده بــودم و از روزی که دوباره به دوحه برگشــتم غیر از 
حضور در تمرین، فعالیت فوتبالی دیگری نداشــتم. نمی دانم که 

چطور چنین مصاحبه ای را به نقل از من منتشر کرده 
اند. نکونام افزود: من که در اروپا بازی کرد  ام، می 
دانم که سطح لیگ قطر با سطح لیگهای اروپایی 
قابل مقایسه نیست و متعجبم که چرا این حرفها 

را به نام من در خروجی این سایت قرار داده اند.

گرهدیپلماسیورزشهمبهدستظریفبازمیشود؟
اختلافات ایران و عربستان در زمین فوتبال و ئنقش دیپلماسی ورزش

جیانــی اینفانتینو، دبیر کل یوفا که بــرای دیدار از امکانات 
فو تبا ل ایران و گفت و گو با مســئولان فدراسیون فو تبا ل به 
ایران آمده است، در ابتدای نشست خبری مشترکش با علی 
کادمی ملی فو تبا ل، گفت: از این که به ایران  کفاشیان در آ
آمده ام بســیار خوشحال هســتم. ایران کشور بزرگی است 
و من خوشــحالم در کنار دوستانی نشسته ام که برایم مانند 
برادر هســتند. او همچنین گفت: فو تبا ل ایــران نه تنها در 
آسیا برترین جایگاه را دارد،  بلکه این کشور در کنار فو تبا ل، در 
فوتسال، فو تبا ل ساحلی و فو تبا ل بانوان هم جزو برترین های 
آسیا اســت و از همه اینها مهم تر  این که مردم ایران عاشق 

فو تبا ل هستند و با فو تبا ل نفس می کشند.
اینفانتینو به محرومیت میشــل پاتینی اشاره کرد و گفت: 
مطمئنا شــرایطی که باعث شــد او محروم شــود، شرایط 
پیچیده ای بود و اگر او محروم نمی شد من برای انتخابات 
فیفا کاندیدا نمی شــدم. در حال  حاضــر پاتینی نمی تواند 

کاندیدا شود و برای مسائل حقوقی خود تمرکز کرده است.
وی در پاســخ به این سوال که چه جایگاهی را برای ایران در 
فیفا لحاظ خواهید کرد و برای فو تبا ل آسیا چه برنامه هایی را 
در نظر خواهید گرفت، اظها ر کرد: چشم اندازی را برای فیفا 
در نظر گرفته ام. سه نکته اساسی در این مساله وجود دارد. 
نکته اول درباره اصاحات در فیفا است. فیفا به فرماندهی  

درســت نیاز دارد و باید شــفاف شــود به خصــوص درباره 
انتقال های مالی که انجام می شــود. من خودم از اعضای 
کمیته  اصاحات فیفا بودم و اصاحاتی را مطرح کرده ام و 
انجام شده است. امیدوارم که در بیست و ششم فوریه نیز این 

اصاحات انجام شود.
او ادامــه داد: نکته دوم این که وجود دارد در  رابطه با حضور 
است و نیز دموکراســی که در فیفا وجود خواهد داشت. باید 
صدای همه فدراســیون های فو تبا ل شــنیده شود. خیلی 
مهم است که روسای فدراســیون ها فقط سالی یک بار به 
فیفا نیایند،  بلکه صدایشــان در سراسر ســال شنیده شود. 
کفاشیان به خوبی می داند که فدراسیون فو تبا ل ایران باید 

چه جایگاهی در فیفا داشته باشد
اینفانتینو در پاسخ به این سوال که چه نظری درباره کارلوس 
کی روش، سرمربی تیم فو تبا ل ایران دارید، گفت: این نتایج 
اســت که در فو تبا ل تعیین کننده است و کارلوس کی روش 
دوســت من اســت و از ســال ها قبل او را می شناســم. او 
ســرمربی تیم  ملی فو تبا ل شما است و شما از همه بیشتر او 

را می شناسید.
اینفانتینو همچنین در پاســخ به میزبانی جنجالی روسیه و 
قطر نیز اظها ر کرد: این دو کشــور در سال 2010 انتخاب 
شدند یعنی شش ســال پیش. ما در شش سال قبل نظرات 

بسیار مختلفی را شنیدیم و اتهامات بسیاری زده شد و هنوز 
به نکته مطمئن و اثبات شده نرســیده ایم. فکر می کنم در 
یک مرحله ای باید واضح باشیم و به جای این که شایعات را 
مدنظر قرار دهیم باید بر بر نامه ریزی فو تبا ل تمرکز کنیم. فیفا 
باید تمام تاشش را انجام دهد تا روسیه بهترین میزبانی را 
انجام دهد و پس از آن قطر در سال 2022 یکی از میزبانی ها 

را داشته باشد.
وی در بــاره ایــن که شــاهد برخــی سیاســت زدگی ها در 
کنفدراسیون فو تبا ل آسیا هستیم و می بینیم که به نوعی قرار 
است میزبانی ایران در لیگ قهرمانان آسیا گرفته شود، اظها ر 
کرد: ما باید از فو تبا ل حمایت کنیم و بتوانیم این اطمینان را 
بدهیم که می توانیم از همه کسانی که به فو تبا ل روی خواهند 
آورد حمایت کنیم. ایران یک کشور پیش رو در حوزه فو تبا ل 
است و باید این روند را به دلیل تاریخی که دارد، موفقیت هایی 
که در رده ملی به دســت آورده و نیز فو تبا لیست های بزرگی 
که معرفی کرده همچنان ادامــه دهد. کلیه جمعیت ایران 
کادمی ملی فو تبا ل را می  با فو تبا ل زندگی می کنند. وقتی آ
بینم به این نکته پی می برم که کشورهای زیادی نیستند که 
می توانند چنین امکانات متنوعی داشته باشند و این امکانات 
را به فوتبال وارد کنند. بنا بر این یک تبریک به کفاشــیان و 

تمامی اعضای فدراسیون فو تبا ل می گویم.

اینفانتینو: مردم ایران با فوتبال نفس می کشند

ورزش


